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Volg ons op() 0 @ 0 

de voorzitter en leden van 

Provinciale Staten van Drenthe 
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Behandeld door domein Landelijk Gebied 

Onderwerp: Beantwoording vragen Stichting Wijs met Wolven 

Status: Ter informatie 

Geachte voorzitter/leden, 

provincie Drenthe 

Hierbij informeren wij u over de brief die wij als antwoord hebben gestuurd op 

vragen die op 2 februari 2023 door de Stichting Wijs met Wolven aan ons zijn ge

steld. De vragen hebben betrekking op de uitvoering van het Interprovinciaal 

Wolven plan. 

Voor de beantwoording van de vragen verwijzen wij u naar de meegezonden 

brief. 

Hoogachtend, 

Gedeputeerde Staten van Drenthe, 

, voorzitter , secretaris 

Bijlage Afschrift reactiebrief Wijs met Wolven 
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Uw kenmerk: Brief 2februari2O24
Onderwerp: Afhandeling schade wolf

Geachte bestuursleden,

Wij hebben namens de stichting Wijs met Wolven een brief van u ont-
vangen waarin u vragen stelt over het handelen van de provincie met de
wolven in het Drents Friese Wold. Op 13 maart 2024 hebt u de vragen
tijdens een gesprek met gedeputeerde Van Dijk toegelicht. Tijdens dit
gesprek heeft de gedeputeerde aangegeven de vragen die in de brief zijn
vermeld, schriftelijk te beantwoorden. Hierbij reageren wij per brief op
de door u gestelde vragen.

Status wolÍ en rol provincie
Europa heeft eind vorige eeuw ingezet op de maximale juridische be-
scherming van de wolf. Doel hiervan is een goede staat van instand-
houding van de wolf. Dat wil zeggen dat er voldoende wolven zijn die
nakomelingen kunnen krijgen zonder dat er sprake is van inteelUover-
draagbare aandoeningen. ln dat geval is de wolf definitief op een ro-
buuste manier in Europa gevestigd. Nederland heeft deze juridische

status ingevoerd in de eigen wet- en regelgeving. Door de maximale juri-
dische bescherming is het handelingsperspectief van de provincie om in te
grijpen bij wolven die bij landbouwhuisdieren schade aanrichten aan
strikte voorwaarden verbonden. ln de praktijk biedt ook het interventie-
kader van de provincies, dat eerder is vastgesteld, geen oplossing om in te
kunnen grijpen. Om op basis daarvan te handelen lopen wij tegen ver-
schillende juridische en praktische uitdagingen aan. Als het lukt om goed
te beargumenteren dat de ingreep geen effect heeft op de staat van in-
standhouding en alle alternatieven zijn uitgeput, dan is het de vraag hoe
juist de wolf die problemen veroorzaakt, uit de populatie genomen kan

worden. Wij zoeken nu daarom uit of de interventierichtlijn die onlangs
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in Duitsland is voorgesteld, waarbij geen DNA onderzoek uitgevoerd
hoeft te worden, ook door ons gehanteerd kan worden.
Volgens verwachting wordt op korte termijn in Europees verband
gestemd om de beschermde status van de wolf te verlagen. Wij hebben

de Tweede Kamer daarom ook opgeroepen om er voor te zorgen dat
Nederland straks voor het verlagen van de beschermde status gaat

stemmen. Indien de beschermde status wordt verlaagd, wordt het een-

voudiger om de wolf bij een gunstige staat van instandhouding te
kunnen beheren. Daarbij blijft het een vereiste om de landbouwhuis-

dieren zo goed mogelijk te beschermen tegen aanvallen van de wolf. Het

is dus van groot belang dat de houders van landbouwhuisdieren wolfwe-
rende rasters plaatsen.

Vragen en antwoorden

1. ts de provincie het met ons eens dat de huidige urgente ontwikkelin-
gen omtrent de vele wolvenaanvallen om een noodzakeliike DNA-

spoedprocedure vragen zodat dat na vaststelling van de uitslag wolf
sne/ en adequaat ingegrepen kan worden?
Een DNA-spoedprocedure leidt er toe dat we eerder duidelijkheid
hebben over welke wolf de schade heeft veroorzaakt. Op basis van de

huidige wet- en regelgeving zien we binnen deze interventiekader ju-

ridisch echter geen mogelijkheid om in te grijpen bij wolven die het

op landbouwhuisdieren gemunt hebben. Belangrijke reden is dat het

in de praktijk niet mogelijk is met zekerheid vast te stellen dat inge-

grepen wordt op de wolf die veroorzaker is van de schade en of er

sprake is van een gunstige staat van instandhouding. Op dit moment
worden met de DNA-analyses wel dossiers opgebouwd van de wolven

die schade veroorzaken.

2. ls de provincie op de hoogte van de vele (zicht) meldingen waarbii
geen sprake meer is van 1 wolf maar van meerdere wolven tegeliik?
Bijvoorbeeld filmpjes waarbij een roedel 8 wolven 's nachts over een

erf loopt?
Ja, wij zijn op de hoogte van de beelden van de roedels die 's avonds

op de landerijen rondom de dorpen zijn gefilmd. Dit is overigens na-

tuurlijk gedrag.

3. ls de provincie het met ons eens dat gezien de huidige ontwikke'
lingen een wolven-crisis is ontstaan die passende maatregelen recht-

vaardigt zoals het daadwerkeliik uitnemen van probleemwolven?

Zoals hierboven is beschreven en tijdens ons gesprek door de gedepu-

teerde is toe-gelicht, zouden wij graag meer juridische mogelijkheden
willen hebben om te handelen bij probleemwolven.
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4. Worden de meldingen van de vele wolvenaanvallen bij dierhouders
en incidenten met achtervolgingen ook geregistreerd en geclassifï
ceerd en wordt hier ook opvolging aan gegeven zoals aangegeven in
hetWolvenplan?
lndien de meldingen bij het wolvenmeldpunt van BlJ12 worden
gedaan, worden deze geregistreerd. Zoals in de alinea "Status wolf en

rol provincie" is beschreven zijn wij aan het onderzoeken hoe wij
concreet, in lijn van de interventierichtlijnen die in het wolvenplan
zijn beschreven, kunnen handelen op een manier die zoweljuridisch
goed onderbouwd als praktisch uitvoerbaar is.

5. ln hoeverre is er sprake van transparante communicatie met be-
trekking tot incidenten met wolven, inclusief maatregelen die worden
getroffen om herhaling te voorkomen?
We proberen samen met de gebiedscommissie preventie wolven-
schade op basis van de ervaringen zo goed mogelijk te adviseren
richting de houders van landbouwhuisdieren. Feiten zijn hierbij het
belangrijkste. We zien via sociale media ook uitingen waarbij voor- en

tegenstanders van de wolf polariseren doordat meningen en feiten
door elkaar lopen.

5. Eent u bereid op korte termijn strikte handhaving van de bepalingen
zoals geschetst ín het Addendum van het IPO 2023 en het IPO 2019 om
verdere conflicten tussen wolven en landbouw- en huisdieren en dier-
houders te minimaliseren daadwerkelijk uit te voeren?
Wij werken met de bepalingen zoals geschetst in het Addendum van

het IPO 2023 en het IPO 2019 om verdere conflicten tussen wolven en

landbouw- en huisdieren en dierhouders te minimaliseren. Zie voor de

beantwoording van deze vraag de toelichting en het antwoord op
vraag 1.

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben

Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Drenthe,

, voorzitter , secretaris

Afschrift aan Provinciale Staten van Drenthe
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